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číslo 65          prosinec 2021 
 
 
Vážení spoluobčané, 
 před vánočními svátky a v závěru kalendářního roku vydáváme další číslo našich 
Kameneckých listů.  
 Jsme v závěru roku, ve kterém se naše společnost stále snaží s většími či menšími 
úspěchy vypořádat s pandemií COVID-19. Několikrát jsme si již mysleli, že se karta už definitivně 
obrací, následně se ale záhy opět dostáváme zpět do krizových čísel. Zbývá nám tedy jen věřit, že 
vše společně zvládneme překonat, že naše společnost hlavně nezůstane rozdělena a vrátíme se 
zpět do společného života tak, jako dřív. 
 Chod obecního úřadu a další veškerá pracovní činnost v obci se nám zatím během celé 
pandemie daří zvládat bez omezení či výpadku provozu. Také zastupitelstvo obce mohlo všechna 
svá zasedání uskutečnit s dodržováním nařízených opatření. Za poslední období to bylo celkem 
pět veřejných zasedání. Vždy projednávané hospodaření obce uvádím v samostatném článku. 
Prakticky na každém zasedání jsme se zabývali pokračováním řešení majetkoprávních vztahů 
mezi obcí a majiteli pozemků podél místních komunikací. Po celý rok jsme řešili spoustu dalších 
záležitostí a to od technických záležitostí, záležitostí pro budoucí rozvoj obce až po například 
provoz pohostinství. Ve stručnosti uvedu alespoň ty základní oblasti, kterými jsme si prošli.  
 Našemu obecnímu lesu se také nevyhnula lavina kůrovcové kalamity. Z celkové výměry 
5,27 ha musela být provedena zásadní těžba na 2,5 ha. Po těžbě bylo provedeno kompletní 
předrcení ploch lesní frézou. V dané ploše je počítáno s 900 m oplocenek a s výsadbou 12 400 ks 
stromků ve skladbě dub, modřín, buk, smrk a třešeň. Na všechny prováděné práce obec postupně 
podává žádosti o poskytnutí dotací, k jejich vyplácení dojde pak následně s větším odstupem. Naší 
snahou je, abychom příštím generacím v naší obci zanechali les v takovém stavu, který bude 
daleko odlolnější ke všem nepříznivým vlivům než byl ten pouze smrkový. 
 Z hlediska oprav místních komunikací byl v obci proveden zástřik nejvíce poškozených 
míst. Větší oprava byla provedena na komunikaci do osady Jelínek, kde v úseku největšího 
poškození byla provedena pokládka nového povrchu za 513 357,- Kč. Vzhledem k tomu, že 
k poškození komunikace přispěla také těžba dřeva z lesů v majetku města Poličky, město poskytlo 
naší obci na opravu dotaci ve výši 200 000,- Kč. Část komunikace byla záměrně opravena pouze 
technologíí zástřiku, protože v nejbližší době se očekává další pokračování těžby. 
 Další opravy komunikací máme v obci naplánovány pro rok 2022, když se nám na ně 
v letošním roce podařilo získat dotaci z Ministerstva pro místní rozvoj ve výši 909 838,- Kč. 
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Aktuálně jsme podali v tomto programu také další žádost o dotaci na opravy komunikací ve výši 
1 214 538,- Kč, realizace 2022 nebo 2023, pokud uspějeme. 
 Ke komunikacím patří také dokončení stavby cyklostezky podél silnice I/34 k 
„masokombinátu“, který finančně zajišťuje město Polička. V souvislosti s pokládkou povrchů naše 
obec uhradila rozšíření asfaltových ploch v místech přechodů cyklostezky přes komunikace 
v majetku obce. Jedná se o komunikaci vedoucí od Aigelova lomu – připraveno tak pro budoucí 
napojení komunikace až k čp. 125  a dále komunikaci z obce u železničního přejezdu.  
 V letních měsících jsme dokončili projektovou přípravu opravy horního rybníka (tzv. rezervo 
u čp. 5). Celkem se jedná o projekt s rozpočtovými náklady 6 906 461,- Kč. V září jsme na tuto 
akci podali žádost o dotaci na Ministerstvo zemědělství. Pokud uspějeme, s realizací bychom 
mohli začít nejdříve na podzim roku 2022. 
 Během celého roku jsme prováděli postupné práce na opravách veřejného osvětlení 
místních komunikací. Na tyto práce jsme získali dotaci z Pardubického kraje ve výši 110 000,- Kč. 
Postupně jsme provedli opravu úseků od čp. 7 po čp. 9, u čp. 5 a u čp. 116. Ve čtyřech úsecích o 
celkové délce 1 152 m byla dále provedena výměna vrchního neizolovaného vedení za izolované 
vedení s cílem odstranit výpadky osvětlení vlivem větru. Za opravy osvětlení bylo celkem 
zaplaceno 383 984,- Kč. Pro rok 2022 počítáme s pokračovaním prací, na které opět požádáme o 
dotaci z prostředků Pardubického kraje. 
 Z dalšího dotačního titulu Ministerstva průmyslu a obchodu se chceme pokusit získat 
dotační prostředky na kompletní výměnu svítidel veřejného osvětlení místních komunikací za 
úsporné LED, z jiného dotačního titulu bychom rádi provedli řešení energetických úspor budovy 
prodejny a pohostinství. 
 Nově máme připravené projektové řešení opravy části areálu Pod Lipou. Jedná se o 
zásadní rekonstrukci současného antukového hřiště pro volejbal na multifunkční hřiště s umělým 
povrchem na celou škálu sportů, dále workoutové a dětské hřiště s umělým povrchem. S touto 
rekonstrukcí jsou nedílně spojené opravy všech souvisejících opěrných zdí, všech oplocení, 
chodníků atd. Na tuto rekonstrukci máme také požádáno o dotaci z dotačního titulu Ministerstva 
pro místní rozvoj. 
 Z pozice starosty obce bych rád poděkoval Vám všem za aktivní spolupráci a pomoc při 
všech našich činnostech během celého roku. V naší obci jsem se nikdy nesetkal s neochotou, ale 
vždy se vstřícným přístupem a spoluprací. Velmi si toho vážím a je to povzbuzení pro další práci.  
 Z poděkování na závěr úvodního článku přejdu ještě k záležitostem společenským. Naše 
obec v posledních letech žila naplno společenským životem se spoustou akcí pro všechny 
generace. Pořádat společenské akce s dodržením platných nařízení je velmi těžké a někdy 
nereálné. Cesta raději vše zrušit je nejjednodušší. Rezignovat na vše, co nás vzájemně spojovalo, 
naplňovalo, dělalo radost nám a hlavně i těm druhým není správná a možná by nás časem 
dovedla až do situace, ze které by už nebylo návratu zpět. 
 Mám velkou radost, že právě v naší obci jsou lidé, kterým toto není vůbec lhostejné. 
Naopak vybírají si tu složitější cestu, nestěžují si, že to nejde a hledají cestu, jak to půjde. Neváhají 
tak udělat něco, co ostatním udělá radost, potěší je to a třeba alespoň na čas vánoční pomůže 
zapomenout na všechna ta negativa současnosti. XVII. Vánoční výstava jinak... se ukázala jako 
skvělý nápad Andrey Šafránkové, který vlastně není ani zdaleka jen nouzovým řešením za výstavu 
ve společenském sále, ale plnohodnotným naplněním odkazu adventu a vánočního období.  
 Plný strom přání je toho nejlepším důkazem. Za celou naši obec, a určitě nejen za ni, Vám 
všem tvůrcům Vánoční výstavy 2021 moc děkuji. 
 Přeji Vám všem příjemné prožití vánočních svátků, mnoho pohody v kruhu rodinném, do 
nového roku 2021 Vám pak přeji především pevné zdraví a mnoho štěstí a spokojenosti. 

Petr Šváb 
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Ekonomika obce  
 Oblast ekonomiky naší obce uvádím jako vždy v samostaném článku. Nejdříve návrat 
k roku 2020 a k závěrečnému účtu obce. Ten mohl být schválen zastupitelstvem obce až po 
provedení auditu pracovnicemi Krajského úřadu Pardubického kraje. Celkové příjmy obce v roce 
2020 dosáhly výše 16 361 898,57 Kč, celkové výdaje obce v roce 2020 byly ve výši 19 892 057,48 
Kč. Rozdíl byl pokryt z přebytku hospodaření z předchozích let. Získané dotace v roce 2020 byly 
ve výši 4 953 257,41 Kč, další dotační prostředky za investiční akce byly vyplaceny až v roce 
letošním. 
 Na posledním prosincovém zasedání byla schválena všechna důležitá rozhodnutí pro 
ekonomický chod obce v novém roce 2022. Jedná se zejména o rozpočet obce, stanovení výše 
poplatku za svoz komunálního odpadu a také schválení výše stočného pro následující období. 
 Schválený rozpočet pro rok 2022 je koncipován jako vyrovnaný, příjmy a výdaje ve výši 
26 500 000,- Kč, rozpočet bude pravidelně upravován formou rozpočtových opatření v reakci na 
aktuální vývoj.  
 Rozpočet na straně příjmů je připraven na běžné příjmy obce, a to spíše na nižší úrovni 
očekávané skutečnosti. Z dotací rozpočtujeme pouze schválenou dotaci na opravu komunikací. 
Pro vyrovnání výdajové strany rozpočtu je zapojen výsledek hospodaření z předchozích let. 
 Ve výdajích jsou rozpočtovány běžné výdaje obce ve výši standartního chodu obce. Dále 
větší výdaje rozpočtujeme na všechny rozvojové oblasti - opravy místních komunikací, oprava 
rybníka, opravy veřejného osvětlení, rekonstrukce areálu Pod Lipou, opravu budovy prodejny a 
pohostinství. Ve výdajích tak rozpočtujeme všechny připravované a možné plánované akce, jejich 
skutečnou realizaci ale v určité míře podmiňujeme úspěchem v získání dotačních prostředků na 
straně příjmů. 
 Ve výdajové straně stojí také důležitá položka splátka úvěru za stavbu splaškové 
kanalizace. V rozpočtu je počítáno se současnou pravidelnou roční splátkou ve výši 1 272 096,- 
Kč. Na konci roku 2022 potřebujeme ekonomiku obce připravit na mimořádnou splátku úvěru 
z důvodu končící fixace výhodného úroku z roku 2018. Současný dluh naší obce za stavbu 
kanalizace je ve výši 26 819 760,- Kč 
 Z ekonomických informací uvedu ještě stav hospodaření naší obce v letošním roce 2021 
k 15. 12. 2021. Příjmy ve výši 11 335 937,23 Kč, výdaje ve výši 8 715 174,06 Kč. Rozdíl příjmů a 
výdajů v letošní roce je tak 2 620 763,17 Kč. Po započítání dotace za stavbu chodníků ve výši 
6 517 815,91 Kč, kterou jsme obdrželi až v letošním roce, je výsledek hospodaření naší obce ještě 
příznivější. Vzhledem k plánovaným akcím tento příznivý vývoj potřebujeme, a to především i 
z hlediska akcí s podporou dotačních prostředků. Prakticky všechny dotace jsou vypláceny až 
následně po realizaci díla a také po jeho úhradě ze strany obce. Mnohdy se čeká na proplacení 
dotace hodně dlouho. Bez vlastních prostředků v dostatečné výši se jen velmi těžko můžeme pustit 
do větších akcí.  
 Konečný výsledek hospodaření obce pak bude znám až po skutečném ukončení roku a 
budete s ním seznámeni v dalším vydání Kameneckých listů. 

Petr Šváb 
 
Splašková kanalizace - sto čné 
 Splaškovou kanalizaci naše obec provozuje v režimu vlastního provozování obcí. 
S koncem kalendářního roku se dostáváme na konec prvního celého ročního zúčtovacího období. 
Vyúčtování stočného za rok 2021 bude provedeno v měsíci lednu na základě zápisu skutečné 
spotřeby vody dle stavu vodoměrů nyní v měsíci prosinci. Pro připomenutí - stočné je pro rok 2021 
stanoveno ve výši 46,- Kč/m3 včetně DPH. 
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 Odečet vodom ěrů v jednotlivých domech bude ze strany obce uskute čněn ve dnech 
od 27. prosince do 31. prosince 2021.  
 Pro rok 2022 byla cena stočného zkalkulována se započtením navýšení ceny za čištění 
vody na ČOV v Poličce, které nám účtuje její provozovatel. Zastupitelstvem obce byla tak 
schválena nová cena ve výši 42,73 Kč/m3 bez DPH, tj. koncová cena s DPH 47,00 Kč/m3. 

Petr Šváb 
 
Komunální a t říděné odpady v roce 2022  
 Na veřejném zasedání zastupitelstva obce dne 14. prosince 2021 byla odsouhlasena 
Obecně závazná vyhláška číslo 1/2021 o místním poplatku za obecní systém odpadového 
hospodářství, s platností od 1. ledna 2022. 

Zastupitelstvo obce ve vyhlášce pro rok 2021 rozhodlo o změně výše místního poplatku za 
svoz komunálního odpadu. Nová cena je stanovena ve výši 790,- Kč na poplatníka. Důvodem je 
výrazné zvýšení ceny, kterou musí obec uhradit svozové společnosti Liko za každého obyvatele 
obce a každou neobydlenou nemovitost v obci pro rok 2022 už ve výši 852,- Kč. Tato částka byla 
navýšena oproti roku 2021 o 60,- Kč na jednoho poplatníka. Změnou výše poplatku od občanů tak 
obec pouze reaguje na zvýšení ceny ze strany poskytovatele služby s cílem zachování všech 
dalších dříve zavedených výhod. Jak je z uvedených čísel patrné, obec i přes změnu výše 
poplatku bude stále doplácet rozdíl v poplatku každému poplatníkovi. Navíc kromě platby svozové 
firmě obec hradí další náklady, související se svozem odpadů. Další výhodou pro naše občany je 
možnost i nadále využívat všech možností a služeb sběrného dvora a překladiště odpadů 
v Poličce. 
 Vyhláškou stanovená osvobození od poplatku platí zejména pro poplatníky, kteří v roce 
2022 dosáhnou 17 a méně let věku a pro poplatníky, kteří v roce 2022 dosáhnou 80 a více let 
věku.  
  Povinnost placení poplatku platí také pro všechny fyzické osoby, které mají ve vlastnictví 
stavbu určenou k individuální rekreaci, byt nebo rodinný dům, ve kterých není hlášena k pobytu 
žádná fyzická osoba, a to ve výši odpovídající poplatku za jednu fyzickou osobu. 
 Poplatek je splatný do 30. června příslušného roku a je možné ho rozdělit do dvou 
rovnoměrných splátek splatných do 30. června příslušného roku a do 30. září příslušného roku. 

S plným zněním obecně závazné vyhlášky obce se můžete seznámit na internetových 
stránkách obce www.obec-kamenec.cz nebo v kanceláři obecního úřadu. 

Poplatek m ůžete platit již od m ěsíce ledna 2022  v kanceláři obecního úřadu, případně 
na účet obce, č. ú. 1283403399/0800 s uvedením variabilního symbolu = čísla popisného a 
vyplněním přiznání k poplatku v kanceláři obecního úřadu. Přiznání je také k dispozici 
v elektronické podobě na internetových stránkách obce. 
Detailní kalkulace nákladů obce pro rok 2022: 
Výdaje obce: 
 Platba z rozpočtu obce svozové společnosti LIKO a.s. bude ve výši 500 976,- Kč. 
 Další náklady obce ve výši cca 15 000,- Kč jsou za likvidaci nebezpečných odpadů, nákup 
pytlů na plasty cca 5 000,- Kč, za pravidelný svoz nádob z míst, kam svozová firma nezajíždí cca 
30 000,- Kč, dále za odvoz kompostovatelného odpadu do kompostárny obec uhradí cca 7 000,- 
Kč, za svoz rostlinných a jedlých olejů 1 900,- Kč. Náklady obce snižuje příjem ve výši cca 50 000,- 
Kč od společnosti Ekokom za třídění odpadů. 
 Celkem se výdaje obce za rok 2022 předpokládají ve výši cca 509 876,- Kč. 
Výběr poplatků: 
 Dle ustanovení vyhlášky 1/2021 se v současné době předpokládá, že v roce 2022 bude od 
poplatku osvobozeno celkem 145 osob. 
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 Poplatníků bez osvobození se předpokládá 419 osob + 35 objektů = 454 
Dle tohoto současného stavu počtu obyvatel a počtu objektů vybere obec na poplatcích v roce 
2022 částku 358 660,- Kč. 
Rekapitulace: 
 Předpokládané vynaložené náklady obce   509 876,- Kč 
 Předpokládaný výběr poplatků   358 660,- Kč 
   Doplatek obce z jejího rozpočtu v roce 2022  151 216,- Kč 
 
Termíny svozu popelnic: 
Kamenec – každé sudé pondělí: 27.12.2021, 10.1., 24.1., 7.2., 21.2., 7.3., 21.3., 4.4., 18.4., 2.5., 
16.5., 30.5., 13.6., 27.6., 11.7., 25.7., 8.8., 22.8., 5.9., 19.9., 3.10., 17.10., 31.10., 14.11., 28.11., 
12.12., 26.12. 
 

osada Jelínek – každá sudá středa: 29.12.2021, 12.1., 26.1., 9.2., 23.2., 9.3., 23.3., 6.4., 20.4., 
4.5., 18.5., 1.6., 15.6., 29.6., 13.7., 27.7., 10.8., 24.8., 7.9., 21.9., 5.10., 19.10., 2.11., 16.11., 
30.11., 14.12., 28.12. 
 

Termíny svozu plast ů – pytle – svozy v pátek ráno cca v 6.15 h.: 
pytle od domácností -1 x měsíc – sudý pátek: 14.1., 11.2., 11.3., 8.4., 6.5., 3.6., 1.7., 29.7., 26.8., 
23.9., 4.11., 2.12. 
 

Termíny svozu plast ů - kontejnery:  
žluté kontejnery - 1 x 14 dnů – sudý pátek: 14.1., 28.1., 11.2., 25.2., 11.3., 25.3., 8.4., 22.4., 6.5., 
20.5., 3.6., 17.6., 1.7., 15.7., 29.7., 12.8., 26.8., 9.9., 23.9., 7.10., 21.10., 4.11., 18.11., 2.12., 
16.12., 30.12. 
 

Termíny svozu papíru - kontejnery:  
modré kontejnery - 1 x 14 dnů – lichý čtvrtek: 6.1., 20.1., 3.2., 17.2., 3.3., 17.3., 31.3., 14.4., 28.4., 
12.5., 26.5., 9.6., 23.6., 7.7., 21.7., 4.8., 18.8., 25.8., 1.9., 15.9., 29.9., 13.10., 27.10. 10.11., 
24.11., 8.12., 22.12. 
 

Termíny mobilních svoz ů nebezpečných a velkoobjemových odpad ů: 
Čtvrtek 28. 4. - odbočka k areálu Pod Lipou v 16 00 hod.,  osada Jelínek v 17. 00 hod. 
Pondělí 5. 9.  - odbočka k areálu Pod Lipou v 16 00 hod.,  osada Jelínek v 17. 00 hod. 
 

Termín svozu kovového odpadu: 
Pátek 29. 4. - v čase od 8.00 do 10.00 hod. z míst pro umístění nádob na komunální odpad. 
 
Termíny svoz ů odpad ů naleznete také v grafické podob ě vyznačené v p řipojeném kalendá ři. 

Petr Šváb  
 
Místní poplatek za psa za rok 2022  
 Každoročně vybíraným poplatkem je také místní poplatek ze psů dle Obecně závazné 
vyhlášky č. 6/2019, který pro rok 2022 zůstává bez změny. Poplatek je splatný do 30. dubna 2022, 
jeho výše je 100,- Kč za jednoho psa. Poplatek se platí ze psů starších třech měsíců. 
 
Volný pohyb ps ů a domácích zví řat 
 Opakovaně upozorňujeme majitele a chovatele domácích zvířat, a to zejména psů a 
domácí drůbeže, na povinnost všech chovatelů zamezit volnému pohybu těchto zvířat. Chov 
domácích zvířat nesmí nijak narušovat život ostatním obyvatelům obce. 
 Majitele psů proto žádáme o důsledné dodržování těchto základních pravidel, včetně 
pravidel při venčení psů, kteří nesmí způsobovat nepořádek na pozemcích před domy ostatních 
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obyvatel naší obce. S volně se pohybujícími psy se v naší obci stále setkáváme, proto stále 
apelujeme na základní povinnosti majitele psa zajistit takové podmínky, aby k volnému pohybu 
zvířat nemohlo dojít. Majitel psa je za něj vždy 100% odpovědný. 
 Připomínáme také povinnost označení psa identifikační známkou naší obce s uvedením 
čísla popisného domu majitele. Pokud známku nemáte, v kanceláři obecního úřadu Vám ji na 
počkání vyrobíme. 

Petr Šváb 
 
Pohostinství v obci  
 Naše obec začala od měsíce června provozovat ve vlastní režii pohostinství v budově vedle 
prodejny potravin. Důvodem pro zahájení této další činnosti obce bylo ukončení smlouvy 
s nájemcem, ke kterému došlo po řadě omezujících opatření a zákazu provozu stanoveným 
nařízením vlády. Vzhledem k nejistým podmínkám dnešní doby, kdy je prakticky nemožné najít 
nového nájemce vesnické hospody, je tak nastavení provozu v režimu provozování obcí jedinou 
možností, jak mít hospodu v provozu a nestěžovat si, že hospodu na malé vesnici nelze mít. 
 Hostinskou činnost provozujeme ve spojeném režimu s provozem kiosku v areálu Pod 
Lipou, se kterým máme už bohaté zkušennosti. V roce 2021 se osvědčil model provozu, kdy 
v měsících červen až září byl ve všedních dnech otevřen kiosek v areálu a víkendový provoz a 
ostatní měsíce byl zajištěn v pohostinství. V širokém okolí jsme tak byli jednou z mála obcí 
s možností „zajít si na pivo“ prakticky každý den. 
 Z důvodu celkového oživení nabídky služeb v naší obci jsme s otevřením provozu 
pohostinství zahájili prodej točené zmrzliny. Už při této první sezóně, kdy jsme také sbírali 
zkušenosti a učili se, byl prodej zmrzliny úspěšným krokem, který do naší obce přivedl také nové 
zákazníky a možná zase o kousek zvedl prestiž obce. Pro řadu návštěvníků bylo i překvapením, co 
v naší obci všechno máme. 

Hlavní podmínkou provozování je ekonomika provozu, kdy naší základní podmínkou celé 
činnosti je, aby celkově provoz hostinské činnosti obec nedotovala z vlastních prostředků, ale aby 
si provoz sám na sebe tzv. vydělal. Z této činnosti neplánujeme velký zisk, ale ani ztrátu, cílem je 
pohybovat se v celkovém hospodaření v kladném hospodářském výsledku. Pro zajištění tohoto 
cíle ale už nestačí jen běžná nabídka. V pohostinství proto máme v provozu také dnes běžné 
zařízení - kávovar s nabídkou všech druhů kávy. 
 V nabídce pohostinství je také PIZZA, kterou pečeme ve vlastní peci. Nyní nabízíme výběr 
ze 7 druhů i s možností odnesení domů v krabici. V době provozní doby platí možnost objednání 
na dohodnutý čas na telefonním čísle 731 612 068, doba přípravy cca 30 minut. 
Aktuální nabídka pizza: 

Quattro formaggio - tomat, eidam, hermelín, niva, parmazán 
Picante- tomat, sýr, slanina, klobása, cibule, beraní rohy, chilli, papričky 
Napoleta - smetana, sýr, šunka, kukuřice, žampióny, hermelín 
Caorle - tomat, sýr, slanina, salám, šunka 
Marco - tomat, sýr, slanina, uzený sýr 
Hawaii - tomat, sýr, šunka, ananas 
Americana - tomat, sýr, šunka, kukuřice 

Provozní doba o vánočních svátcích: 
 úterý  21. 12. a 28. 12.  18.00 – 21.00 
 pátek  31. 12.   zadáno 
 neděle  26. 12. a 2. 1.  16.00 – 20.00 
Provozní doba v měsíci lednu 2022: 
 úterý    18.00 – 21.00 
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 pátek, sobota  18.00 – 22.00 (dle platného nařízení vlády) 
 neděle   16.00 – 20.00 

Pro návštěvu pohostinství samozřejmě platí všechna aktuálně platná nařízení vlády včetně 
omezení provozní doby. 

Petr Šváb 
 
Tříkrálová sbírka 2022  
Vážení a milí přátelé charitního díla,  

srdečně Vás zdravíme z Oblastní charity v Poličce. Velice si vážíme Vaší podpory 
Tříkrálové sbírky a děkujeme, že jste při předchozích ročnících rádi přijímali tříkrálové koledníky a 
štědře je obdarovávali.  Tři králové pro Vás budou mít i tentokrát vánoční poselství o člověku, o 
rodině, o víře a naději. Tříkrálová koleda opět zazní a my se připravujeme na setkání s Vámi, které 
bude jako při minulém ročníku, více či méně osobní nebo tzv. on-line.  Vážíme si přízně, kterou 
jste nám vždy při Tříkrálové sbírce vyjádřili Vaší štědrostí, a tím i upřímným zájmem o charitní 
služby a projekty, které touto sbírkou podporujeme. Pojďme se opět spolu zapojit do největší 
sbírkové akce v republice a začít nový rok dobrým skutkem. Pomůžeme tak vytvořit nejeden příběh 
o lidské dobrotě, blízkosti, sdílení a pomoci. Děkujeme Vám, že i tentokrát máme možnost a naději 
u toho být společně. 

Tříkrálová sbírka proběhne od 1. do 16. ledna 2022. Bude možné darovat on-line (na číslo 
sbírkového účtu 66008822/0800 vedeného u České spořitelny, a. s. Praha - pokud u platby 
uvedete variabilní symbol 777955021, bude příspěvek poukázán přímo Oblastní charitě Polička) a 
připravujeme pro Vás také možnost přímého osobního darování na vybraných místech ve Vaší 
obci. Vzhledem k omezením se obchůzka koledníků uskuteční jen zcela výjimečně, za příznivých 
podmínek, pokud to aktuální situace dovolí. Tříkrálové zprávy naleznete na 
www.policka.charita.cz, také na www.facebook.com/charitapolicka. Vaše důvěra je pro naši práci 
cenným povzbuzením i velkým závazkem. 

S úctou Vaše Oblastní charita Polička 
 
Tříkrálová sbírka v naší obci  

Při probíhání letošní lednové dvacetileté Tříkrálové sbírky se stalo  poprvé, že naši 
koledníci neobcházeli s pozdravením a koledou naše domovy. Kvůli covidovým opatřením byly 
umístěny zapečetěné pokladničky určené k příspěvkům od Vás dárců na dvě  místa. Tříkrálová  
sbírka bohužel takto proběhne i v novém nastávajícím roce. 

Od 1. do 16. ledna 2022  budou pokladničky opět umístěny na dvou místech naší obce – 
v kancelá ři obecního ú řadu a v prodejn ě smíšeného zboží u paní Ladislavy Kulíškové . 

Doufejme, že naši mudrci Kašpar, Melichar a Baltazar k nám zase zavítají v roce dalším. 
Že se vše vrátí k potřebám a zvykům, tolik důležitým, pro nás, pro všechny. 

Lenka Ondráková 
 
Vánoční zamyšlení  
Drahý čtenáři, 

rok se blíží ke svému konci, mnozí se ohlížíme zpět a rozpomínáme se, jaký ten rok byl. 
To, co se reviduje dobře, jsou věci počitatelné: děti, peníze, domy, auta, televize, mobilní telefony 
a jiné. Co však je neméně důležité je revize vztahů. Jak se jim dařilo v tomto roce? Jistě byly 
zkoušeny mnohými podněty a bylo proč se rozčilovat. Avšak doby neklidu působí podobně jako vítr 
a bouře na stromy a to tak, že ti, kdo mají solidní kořeny, tak tyto kořeny mohutní a jdou více do 
hloubky. My, co máme rádi hory bychom se mohli rozpomenout na kleče, které jsou nízkého 
vzrůstu, avšak jejich kořenový systém je dosti spletitý na to, aby jim dal možnost překonat mnohé 
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trýzně a nečasy. Stejně tak člověk v dobách chmur, neporozumění a zmatení je zván k tomu, aby 
zapustil své kořeny hlouběji.  

Třeba se rozpomenul na to, v čem byl zakořeněn v dětství, co mu dělalo radost až tak, že 
zapomněl na čas i svět. Možná bychom se k tomu mohli vrátit, neboť je dokázáno, že právě tento 
stav zaujetí je pro člověka velmi blahodárný. Někdo se zápalem podnikal toulky po okolí, druhý 
hrál na hudební nástroj, další zpíval, stavěl své hrady, staral se o zvířata, četl knihy nebo 
s neuvěřitelným zaujetím koukal na filmy o Vinnetouovi. To je jeden druh kořenů. Člověk však 
potřebuje ještě mnohé další kořeny, z těch nejdůležitějších jsou vztahy mezi nejbližšími, vztahy 
manželské, vztahy k rodičům a dětem, vztahy sourozenecké či vztahy v širší rodinně. A co asi 
dělají naši nejlepší přátelé ze základní školy, střední a vysoké? Jaký je důvod, že jsme na ně 
zapomněli? Bývali jsme si tak blízcí! A třeba i teď bychom nalezli společnou řeč. 

Jakákoliv krize odhaluje to, co je v životě důležité a co je jen jakousi pěnou dní. I k tomu 
nám tento rok výtečně posloužil, zvláště si to mohli uvědomit ti, kterým v rodině zemřel někdo 
blízký. Z kostela v Sádku jsme tento rok na věčnost vyprovodili deset lidí. Každý z nich měl své 
kořeny, které objímaly druhé a tvořily pevnost rodin. Lidé odešli, my jsme je se zkroušeným 
srdcem doprovodili a ti, co věří v život věčný, mají naději, že spolu najdeme „zemi“, kde ve 
věčnosti budeme zrát, společně si hrát a již to bude napořád. 

Tím, že jsme byli trošku izolováni, jsme si mohli uvědomit, že v opuštěnosti se žít nedá. 
Vnímá to i naše tělesnost a o to víc naše jemná duše. A my pak úplně jinak vnímáme slova z první 
kapitoly Bible, která říkají: „Není dobré, aby člověk byl sám“ (Gen 2,18). Člověk není stvořen pro 
samotu a dlouhodobá odloučenost od druhých charakter člověka kazí. Jak nevratně jsou 
poškozené děti, které nepoznaly rodičovskou lásku, jak hluboká jsou zranění, která vznikají 
v rodinách! Jak srdce pláče nad tím, že ti, kteří měli vychovávat či vést k životu v lásce, namísto 
toho plenili a pustošili! 

A jak je na tom můj život? Nemám rozbité vztahy kvůli své pýše, nadutosti či majetkovým 
záležitostem? Budovat zdravé vztahy znamená, nechat druhé vyrůstat, být pro ně oporou, tvořit 
stín, aby si mohli odpočinout. Činíme to, nebo se ženeme za tím, co nám za padesát let už 
k ničemu nebude? A to, jaké vztahy mezi sebou žijeme, ukazuje i na náš vztah k celku stvoření, 
potažmo ke Stvořiteli. A vytáhnu ještě jeden citát z Písma: „Řekne-li někdo: Já miluji Boha, a 
přitom nenávidí svého bratra, je lhář. Kdo nemiluje svého bratra, kterého vidí, nemůže milovat 
Boha, kterého nevidí“ (1 Jan 4,20). A tak nerevidujme pouze věci počitatelné, ale i záležitosti 
vztahové, abychom mohli vstoupit k jesličkám s Ježíškem a ve společenství Svaté rodiny zazpívat 
se svojí nesvatou rodinou chválu za stvoření a život, abychom nejen děkovali za život, ale i za to, 
že můžeme milovat, a tím poznávat samotného Boha. 

Požehnané svátky vánoční a krásný nový rok vám z hloubi kněžského srdce přeje 
Ondřej Špinler, váš kněz 

 
Podmínky ú časti na bohoslužbách 

Dle současně platných opatření k zabránění šíření nemoci COVID-19 platí pro účast na 
bohoslužbách povinnost dodržování rozestupů alespoň 1,5 metru a to s výjimkou členů jedné 
domácnosti, dále používání respirátorů po celou dobu konání bohoslužby a povinnost před 
vstupem do vnitřních prostor si vydezinfikovat ruce. 

Při bohoslužbách v kostele v Sádku počet účastníků odpovídá povoleným podmínkám a 
neprovádí se žádná rezervace míst. 

V Poličce v kostele sv. Jakuba je pro všechny nedělní a sváteční bohoslužby zaveden 
režim přihlašování k účasti na mši svaté a to buď zápisem na seznam přímo v kostele nebo přes 
formulář na internetových stránkách farnosti. 
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Bohoslužby o vánočních svátcích: 
 Sádek - kostel Nejsvětější Trojice 

 24. 12.  Štědrý den 22.30 h.  
 25. 12.  Slavnost Narození Páně  8.30 h. 
 26. 12.  Svátek Svaté rodiny  8.30 h. 

 Polička – kostel sv. Jakuba 
 24. 12.  Štědrý den  7.00 h  16.00 h. 24.00 h. 
 25. 12.  Slavnost Narození Páně    7.30 h.  10.30 h. 18.00 h. 
 26. 12.  Svátek Svaté rodiny   7.30 h.  10.30 h. 18.00 h. 
Polička – farní sbor Českobratrské církve evangelické 
 25. 12.  Slavnost Kristova narození  8.30 h. 
 26. 12.  nedělní bohoslužba   8.30 h. 

Petr Šváb 
 
Společenská kronika  
Životní jubilea 

Protože není moc příležitostí k setkávání se, v této současné nelehké době, tak ani nevíme, 
kdo všechno vlastně slavil své životní jubileum. 

Našimi oslavenci jsou p. Jiří Petrásek, p. Jaroslava Bednářová, p. Jiří Macků, p. Josef 
Groulík, p. Marie Martinů, p. Zdena Bednářová, p. Vladimír Dvořák, p. Josef Sejkora, p.Jaroslava 
Krejčová, p.Božena Praxová, p. Marie Procházková, p. Růžena Augustinová, p. Jiří Odvárka a p. 
Bohumila Otcovská. 

Zastupitelstvo obce všem oslavencům gratuluje a přeje jim nejvíce zdraví, štěstí, klidu a 
všeho dobrého. 
  Své jubileum oslavili i p. Josef Smolka a p. Marie Škorpíková, kteří nás ale ještě letos 
opustili. 
 
Vítání ob čánků 

V letošním roce se uskutečnilo vítání občánků v měsíci říjnu. Do života a do obce jsme 
přivítali tři občánky a jsou jimi: Daniel Švanda, Tereza Kopecká a Martin Štefan. 

Děti ze Základní školy v Sádku přednesly básničky a Mařenka Chroustovská s Helenkou 
Kadidlovou si připravily hraní skladeb na klarinet a piano. 

Dětem a celým rodinám přejeme hodně zdraví,spokojenosti,radosti a společně strávených 
chvil. 

Lenka Ondráková 
 
Ohlédnutí za uskute čněnými akcemi  
Kytarové ve čírky 

Stejně jako v minulých letech se i letos v areálu Pod Lipou konaly páteční kytarové večírky, 
a to 9. a 30. července a 24. září. Tato příjemná setkávání muzikantů, zpěváků i těch, co si jen tak 
vyjdou, si již získala své příznivce a pokaždé se sešlo mnoho kytar a jiných nástrojů i zpěváků. 

Pevně věříme, že příští rok se již podaří uspořádat večírků ještě více. 
 
Odpoledne s bur čákem 

V sobotu 2. října se konal již šestý ročník burčákového pochodu, na němž byla letos 
poměrně vysoká účast, a to jak místních, tak přespolních. Jako obvykle jsme se sešli v 15 hodin 
v areálu Pod Lipou, kde jsme se posilnili burčákem a chlebem se škvarky. Trasa vycházky 
tentokrát vedla přes křižovatku „U Žáků“ na kopec „U Kadidlů“ a kolem budovy OÚ zpět Pod Lipu, 
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kde jsme ještě chvilku poseděli. Po cestě se samozřejmě pil burčák červený i bílý, hrálo se na 
kytaru, zpívalo a bylo veselo. 

Za SDH Kamenec Simona Cacková 
 
Poušt ění drak ů 

Za slunečného nedělního odpoledne 10. října, létalo nad Kamencí spousta draků, na kopci  
u Kadidlu, s výhledem na velkou část obce i s vyhlídkou na Dolní předměstí Poličky. 

Přestože bylo hodně předešlých dnů dosti větrných, zrovna v tuto neděli se vítr utišil.Ale i 
tak se podařilo drakům vzlétnout do výšin. 

Vendula Andrlíková  a Adéla Cejpová připravily pro děti ŠIPKOVANOU s úkoly a s 
odměnou sladkého pokladu. 

Lenka Ondráková, Irena Chroustovská, Hana Švandová 
 
Dlabání dýní v Kamenci 

Podzim je dobou dlabání dýní. Jejich dlabání je velká zábava nejenom pro děti. Na 
letošním Halloweenském dlabání se sešlo dvacet dětí s rodiči i prarodiči. Z dýní děti vyřezávaly 
strašidelné obličeje, které pak po rozsvícení zdobily nejednu Kameneckou zahradu. Vyráběli se i 
strašidelné obrázky a dekorace.  

Dýně se dlabaly v sále Kameneckého pohostinství. To mělo své výhody. Při práci jsme se 
mohly občerstvit skvělou kávou, limonádou… a kdo dostal po práci hlad, dal si výbornou pizzu.  
Děkuji Láďovi Andrlíkovi, že se postaral o občerstvení všech zúčastněných. 

Těším se na další společné tvoření. 
Irena Chroustovská 

 
Vánoční Kamenec 

Po loňské neuskutečněné tradiční vánoční výstavě, jsme všichni očekávali, že snad letos 
otevřeme dveře obecního úřadu a nasajeme tu nádhernou vánoční atmosféru při Vánoční výstavě. 

Nastala ale situace, kdy moc dobře nešlo tuto akci spustit tak, jak jsme byli zvyklí doposud. 
Proto p. Eliška Francová a p. Andrea Šafránková navrhly, jak využít a zrealizovat adventní, ale i 
celý vánoční čas tak, abychom se mohli pokochat a odlehčit chmurům všedních dnů. 

Přípravné práce a s tím i spojené zajišťování přírodních a jiných materiálů začali místní 
ženy a muži, v pondělí 22. listopadu. 

Po celý týden chystali výzdoby u obecního úřadu, v autobusových zastávkách, u prodejny, 
na terase u místního pohostinství a zábradlích. Bez jejich přičinění by nešlo zrealizovat to, co nyní 
můžeme zhlédnout při procházce naší obcí. 

Tak tedy trochu jiná XVII. VÁNOČNÍ VÝSTAVA začala 27. listopadu rozsvícením vánočních 
stomků u obecního úřadu a u pohostinství, kde je možné se zastavit, za zvuku hrajících koled se 
porozhlédnout a utišit se……Jistě je na co se dívat. Na velký adventní svícen, který zhotovila p. 
Eliška Francová, na vánoční jedli, kam si můžete pověsit nějaké své přání, na inspiritativní okénko 
- jak hezky zabalit dárky, na pěkné osvícení a při tom všem si dát něco dobrého a teplého. 
V nabídce je horká medovina, svařáček, káva, teplý hruškový džus a jiné pochutiny s ochutnávkou 
vánočního cukroví. 

Velké díky patří p. Andree Šafránkové, za inspiraci a čas. Děkujeme i ženám, které napekly 
a ozdobily perníčky, a vůbec všem, kteří se jakkoliv podíleli na letošní vánoční výstavě. 

Přeji Vám všem klidné a pokojné vánoční svátky, zdraví, trochu nadhledu a radosti ze 
života. 

Lenka Ondráková 
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Z Kamenecké kroniky – rok 1960  
Počasí 
V lednu bylo hodně sněhu, mrazy až – 25 °C. Ke konci byla obleva.  
V únoru do 11. zase mrazy až – 24 °C, potom taje a prší. 
Od 7. března jsou zase mrazy, vítr, sníh, až do dubna. 
Květen je také studený s mrazy, suchem, až 13. 1 hodinu pršelo. 17. byla bouře. Potom často 
pršelo. 18. května odkvétají třešně, kvetou hrušky a rozkvétají jabloně. Potom bylo deštivo. 
13. června začíná senoseč za dešťů. 19. června byla velká bouře.  
29. července je teprve dokončena senoseč a sekány jsou jeteliny.  
4. srpna začínají žně, bylo pěkně, horko. 20. byla velká bouře s vichřicí a lijákem. Potom bylo 
deštivo až do 9. září. Potom pokračují žně a 17. září je zase deštivo. Dobývají se brambory. Od 28. 
9. pokračuje sklizeň obilí a teprve 6. října je všechno obilí sklizeno. 
Do poloviny října bylo pěkně, ale zima, potom přišly deště, až lijáky, 21. povodeň. Koncem října 
byly sklizeny brambory. Je jich málo. Družstvo nedodalo 4 vagony. Úředníci z okresu dodávku 
vymáhají. JZD dopsalo na kancelář presidenta republiky a žádalo o slevu, jinak že by nemělo na 
sadbu. Žádost byla vyřízena kladně.  
Volby 
 12. června byly v budově MNV volby do MNV, ONV a KNV a do poslanecké sněmovny. Do 
okresního národního výboru byl zvolen František Musil, předseda JZD. Do KNV byla zvolena 
Růžena Pěchoučková, dělnice z Poličky, do národního shromáždění Božena Marečková, tkadlena 
n. p. Vitka Brněnec. 
 24. června byl ze členů MNV zvolen předseda Jan Krejčí a ostatním členům předány 
funkce. 
Jména členů výboru: 
 Milada Hanusová, dělnice, č. 146, 21 roků. 
 Emilie Krejčová, dělnice, č. 23, 35 roků. 
 Julie Krejčová, dělnice, č. 37, 42 roků. 
 Anna Břeňová, dělnice, č. 42, 64 roků. 
 Růžena Kadlecová, čl. JZD, č. 113, 39 roků. 
 Pavel Bednář, čl. JZD, č. 9, 28 roků. 
 Václav Vrzal, čl. JZD, č. 5, 51 roků. 
 František Kopecký, úředník, č. 110, 49 roků. 
 Miroslav Čapek, úředník, č. 59, 42 roků. 
 Jan Krejčí, důchodce, č. 29, 61 roků. 
 Jan Švejda, dělník, č. 39, 39 roků. 
 Štěpán Doležal, tajemník Polička, 53 roků. 
 Miloslav Červený, elektrikář, č. 83, 29 roků. 
Místní lidová knihovna 

Místní lidová knihovna byla ve velmi bídném stavu. Nová knihovnice s. Růžena Feltlová, 
učitelka, všechny knihy obalila, přečíslovala a pořídila nové seznamy. Knihy byly přeneseny do 
nové místnosti na MNV a tak knihovna byla důstojně umístěna. Hned stoupl počet výpůjček, 
hlavně z řad mládeže a školních dětí. Byly konány besedy s knihou. Na ně byla několikrát pozvána 
s. Vlasta Jančová z Poličky, která vždy udělala velmi pěkné a zajímavé přednášky. Takové besedy 
byly konány také pro děti. Knihovnice získal titul „Budujeme vzornou knihovnu“. Divadelní ochotníci 
z řad ČSM sehráli divadelní hru „Sedm chlapců kolem Šárky“ v Kamenci 2x, potom ještě 
v Borovnici a Rychnově. 
Zájezd 

JZD pořádalo 15. května zájezd na Vranovskou přehradu. 
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Školení 
V místnosti MNV probíhá školení první pomoci, které vede MUDr. V. Hřib. Kurs navštěvuje 

25 žen. 17. 3. byl kurs doplněn filmem První pomoc při úrazech.  
Otevření nové prodejny 

5. března byl slavnostně s hudbou zahájen prodej potravin a masa v nové prodejně 
v Kamenci. Slavnostního zahájení se zúčastnili členové výboru MNV a JZD.  
Sbor dobrovolných hasičů 

Sbor dobrovolných hasičů oslavil svoje 70-ti letého trvání dne 24. července. Neustálé deště 
mařily přípravy a také v den slavnosti velká zima byla příčinou malé návštěvy. Na louce před 
budovou MNV musely být všechny přechody vyprknovány. Před budovou byl taneční parket, 
prodejní stánky a primitivní jeviště. Mládež a členové hasičů předvedli jednoaktovky a různé 
scénky, sborové i sólové zpěvy. Hoši a děvčata tančili v krojích různé tanečky. Večer byla taneční 
zábava pro nepříznivé počasí v sále u Bednářů. Dlouholetým členům, činným 30 – 50 let byly při 
slavnosti odevzdány diplomy.  

Cvičení hasičů. Dopoledne před slavností v 10 hod. bylo poplachové cvičení na kravín. 
Hašení se zúčastnily sbory ze Sádku, Oldříše, Telecí a Korouhve. Vodu odebíraly dva sbory 
z Koukalového rybníka, ostatní si podávali vodu z reserva pod hrází.  
Stavby 

23. listopadu byl bez vnější omítky dostavěn kravín a kolaudován. 24. 11. bylo do něho 
svedeno 92 krav.   
 Oldřich Augustin postavil nový dům a dostal č. 102.  
Nehoda se šťastným koncem 

V listopadu jelo po omrzlé silnici pivovarské auto s nákladem od Sádku. Do kopce před 
hasičskou zbrojnicí vyhýbalo povozu, dostalo smyk, přejelo předkem přes zábradlí nad potok a tam 
zůstalo šťastně viset. Jiné auto ihned do něho ze zadu připnulo lano a drželo ho tak až do večera, 
kdy přijel jeřáb, vyzvedl ho a postavil na silnici. Silnice byla po celou dobu uzavřena a muselo se 
objíždět po malé straně.  
Úmrtí 
 Josef Břeň, důchodce, č. 45, zemřel 10. 1. ve věku 60 let. 
 Marie Navrátilová, č. 60, zemřela 20. 1., ve věku 60 let. 
 František Střílek, č. 25, zemřel 3. 3., ve věku 80 let. 
 A.Střílková, manželka, zemřela 5. 7., ve věku 73 let. 
 Miloslava Valecká, č. 73, zemřela 10. 7., ve věku 14 let (rakovina). 
Narození 
 Petr Jílek, Hana Vávrová, Miroslav Odvářka, Miloslava Procházková, Libuše Krejčová, 
Blanka Dvořáková, Roman Pražan, Eva Cacková, Vladimír Cacek (Jelínek). 

Vladimír Andrlík st. 
 
Z činnosti Sboru dobrovolných hasi čů 
  Do činnosti Sboru dobrovolných hasičů v roce 2021 také velmi výrazně zasáhla 
celospolečenská omezení kulturních, společenských a spolkových akcí. V měsíci únoru jsme tak 
nemohli uspořádat tradiční hasičské plesy, maškarní karneval a ani uskutečnit masopustní veselí. 
V květnu jsme účastí na mši svaté v sádeckém kostele oslavili svátek svatého Floriana, vzpomněli 
naše předchůdce a položením věnce k pomníku padlých uctili památku padlých ve světových 
válkách. V říjnu se naši tři členové Vladimír Jiruše, Jan Procházka a Ladislav Martinů po ročním 
odkladu dočkali v Přibyslavi slavnostního předání nejvyššího ocenění titulu Zasloužilý hasič. Do 
spolkové činnosti našeho sboru patří také uspořádání Burčákového pochodu v říjnu a tradiční 
zakončení sezóny v listopadu. 
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 Naši členové, sloužící ve výjezdové jednotce obce, měli v roce 2021 jeden ostrý výjezd 
k řešení události rozlomené lípy při prudké bouřce v naší obci. Po prvotním nočním zásahu pak 
v následujících dnech odstraňovali další, pádem hrozící části stromu.  
 Od jarních měsíců, kdy vládní nařízení povolila sportování, se v areálu Pod Lipou rozběhla 
sportovní činnost ve všech kategoriích. Naše řady se v tomto roce rozrostly o spoustu nových 
členů v kategorii mladších žáků. Vlastní závodní činnost dětí byla v prvním pololetí výrazně 
omezena, proběhl pouze jeden závod, a to okresní kolo v Trstěnici. Další tři závody proběhly po 
letních prázdninách, a to v Kamenci, Sádku a Mladějově, sezonu děti zakončily spolu s dorostem 
na ZPV v Jevíčku, kde se mladší družstvo A umístilo na krásném 3. místě. 
 V termínu od 18. do 23. července jsme vyrazili na každoroční soustředění, cílem byly opět 
Březiny. Děti si s Asterixem, Obelixem a jejich přáteli užily spoustu zábavy, a kromě soutěžení 
navštívily také Pohádkovou vesničku na Podlesí. V neděli 12. září se děti s vedoucími vypravili na 
výlet do Moravského krasu, kde navštívili Punkevní jeskyně a propast Macocha, cestou zpět ještě 
vystoupali na rozhlednu Járy Cimrmana v Březové nad Svitavou. 
 V minulé sezoně kvůli koronavirovým omezením neproběhly žádné týmové soutěže 
v kategorii dorostu, a tak naše děvčata letos nastupovala v nové sestavě, jejímž hlavním úkolem 
bylo sbírání zkušeností. Formát postupových soutěží byl i v této kategorii upraven, byla zrušena 
okresní kola a soutěž probíhala pouze v disciplíně požární útok. Krajské kolo se uskutečnilo 
v Pardubicích, kde naše dorostenky obsadily pěkné 2. místo a vybojovaly si tak účast v říjnovém 
Superpoháru hejtmana Pardubického kraje, kde skončily rovněž druhé. V říjnu se v Jevíčku 
uskutečnil závod požárnické všestrannosti, kde se kromě dorostenek po několikaleté pauze 
představilo i družstvo kameneckých dorostenců, a to rovnou vítězně. 
 V kategoriích dospělých nejdříve zmiňme trochu překvapivé 3. místo družstva mužů 
v okresním kole. Hodnocení uplynulé sezony z pohledu družstev kameneckých žen se píše 
snadno – krátká, ale nadmíru vydařená. 
 Nejprve se nám v upraveném formátu postupových soutěží podařilo přes okresní a krajské 
kolo postoupit na Mistrovství České republiky v požárním útoku do Hradce Králové, kde jsme 
následně v konkurenci 30 týmů za velké podpory našich fanoušků vybojovaly fantastické 4. místo. 
 Na úspěšné vlně jsme se pak vezly po zbytek sezony, na jejímž konci jsme oslavily double 
v celkovém hodnocení Okresní ligy Svitavska v požárním útoku 2021 – zvítězilo družstvo A 
(Michaela Doležalová, Hana Cacková, Adéla Cejpová, Tereza Straková, Pavlína Pešková, Iveta 
Drašarová a Lucie Němcová), které po celou sezonu předvádělo konzistentní výkony a celkem 
třikrát obsadilo první místo, družstvo B (Marie Andrlíková, Markéta Petržálková, Anna Andrlíková, 
Valérie Vraspírová, Vendula Andrlíková, Vendula Nováková a Daniela Švábová) bralo se ztrátou 8 
bodů místo druhé. 
 Po letech tréninku a smůlou doprovázených sezonách je to pro nás obrovská satisfakce a 
skvělá vizitka pro celý náš sbor, který nám vytváří perfektní zázemí. Uhájit tyto pozice nebude 
vzhledem k rostoucí konkurenci jednoduchý úkol, nicméně motivaci a chuť se posouvat stále 
máme.  
 Kromě kolektivních disciplín jsme se i letos zúčastnily také několika závodů v běhu na 100 
metrů s překážkami, tedy závodů jednotlivců. V kategorii žen se Daniela Švábová probojovala na 
Mistrovství České republiky v této disciplíně, které proběhlo v Ostravě a obsadila tam 29. místo. 
 Do naší činnosti tradičně patří také organizace sportovních akcí. V měsíci srpnu jsme 
uspořádali celkem tři soutěže – letos v nezvyklém formátu. 
 V sobotu 7. srpna v areálu Pod Lipou proběhl závod Večerní stovka jako poslední kolo 
Českého poháru v běhu na 100 metrů s překážkami. Pořadatelsky jsme zvládli závod udržet na 
vysoké úrovni i za dodržení všech platných protiepidemických opatření. Celková účast byla 228 
závodníků. 
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 Z důvodu konání Mistrovství ČR v požárním útoku v neděli 8. srpna jsme závod Okresní 
ligy Svitavska v požárním útoku uspořádali až o tři týdny později, tedy 28. srpna, kdy nám počasí 
zrovna nepřálo, ale i přesto soutěž proběhla bez větších problémů. Třešničkou na dortu bylo 
v kategorii žen vítězství domácího týmu B, díky němuž se Putovní pohár starosty obce opět po 
dvou letech vrátil ,,domů“. 
 V neděli 29. srpna pak přišla na řadu Pohárová soutěž mladých hasičů v disciplínách 
štafeta 4x60 metrů a požární útok a také Kamenecká šedesátka. Soutěž byla pro mnoho kolektivů 
letos první a zároveň jednou z mála možností poměřit síly s ostatními. 
 Organizace závodů pro nás letos byla zase o něco náročnější, museli jsme být připraveni 
prakticky okamžitě reagovat na vývoj epidemické situace a nejistota panovala rovněž v otázce 
počtu závodníků, nicméně všechny 3 soutěže nakonec proběhly v pořádku a s kladným 
hodnocením. Velký dík patří všem, nejen z řad hasičů, kteří se zapojili do organizace a přispěli tak 
k tomu, abychom opět probudili sportovní život v naší obci. 

Za SDH Kamenec Daniela Švábová 
 
Informace z naší školy  
Poděkování za ú čast ve sb ěru starého papíru 
Vážení spoluobčané, 
 velmi Vám děkujeme za Vaši účast v letošním říjnovém sběrovém dni. Svoz opět provedla 
firma Eurepap Praha s. r. o., pobočka Svitavy, na celý průběh po celý týden dohlížel náš pan 
školník Libor Baumruk. Jako vždy byl po dobu jednoho týdne v Sádku přistaven kontejner, kam jste 
papír nosili a vozili. Výkupní ceny byly ještě vyšší než v květnu, a tak jsme utržili pěkných 3 457,-
Kč.  
Sebrali jsme:  
� vlnitá lepenka (1 kg á 2,60 Kč)    860 kg  2 236,- Kč 
� směs novin a časopisů bez provázků (1 kg á 3,30,- Kč) 370 kg  1 221,- Kč 

Celkem       1 230 kg 3 457,- K č 
 

Radostné Vánoce 
chceme Vám přát, 

aby vždy člověk člověka měl rád. 
Aby jeden druhému 

více štěstí přál, 
aby ten nový rok za mnoho stál… 

 
Do roku 2022 Vám zdraví, pohodu, 

klid a všechno dobré přejí 
děti a zaměstnanci 

Základní a Mateřské školy v Sádku 

Za kolektiv pracovníků ZŠ a MŠ Ladislava Plachá 
 
VODA – úvodní zamyšlení  
 „Principem všech v ěcí je voda, z vody je vše a do vody se vrací“ Thalé s z Milétu  

Je naší neoddělitelnou součástí, je s námi každý den a v každém okamžiku, to ona dává 
podobu prostředí, ve kterém žijeme, na ní především závisí kvalita našeho života. Těžko bychom 
hledali činnost nebo oblast života, která s ní nějakým způsobem nesouvisí.  Ve víru všedních dní ji 
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však přestáváme vnímat jako něco výjimečného a běžně o ní nepřemýšlíme.  Zvykli jsme si na její 
dostupnost a problematika nedostatku pitné vody se nám zdála vzdálená. 

V důsledku nepříliš šťastných zásahů člověka do životního prostředí však došlo k narušení 
některých přirozených procesů probíhajících v přírodě. Jedním z nich je nám všem dobře známý 
koloběh vody. Původní scénář, který vytvořila příroda pro dešťovou vodu po dopadu na zem, byl 
nepochybně důmyslný.  Pamatujete ještě? Vsakování do podzemních vod, odtok povrchové vody, 
odpařování a tvoření nových srážek – jednoduché a vyvážené. Člověk však do dobře fungujícího 
schématu vnesl nové prvky. Zvýšil rozsah nepropustných ploch v důsledku rozšiřující se zástavby, 
ale i nevhodného hospodaření na zemědělské i lesní půdě, urychlil odtok dešťových vod z lokalit, 
ale i z krajiny (regulace toků, meliorace), přestal dbát o dostatek vodních prvků a trvalé vegetace 
v krajině. V neposlední řadě pak zatížil životní prostředí a tudíž i vodu množstvím znečišťujících 
látek. 

V minulých letech asi každý z nás zaznamenal, že je něco jinak. Prostřednictvím  médií se 
k nám dostávají kusé informace o snižování hladin zdrojů podzemní vody, zákazech odběru vody 
z toků, či zákazech napouštění bazénů z veřejných vodovodů v obdobích sucha, informace o 
nálezech pesticidů v pitné vodě nebo zbytků farmaceutik a dalších chemických látek ve vodě 
odpadní. Pomalu se vytrácí představy o křišťálově čisté vodě, kterou můžeme neomezeně čerpat 
z dostupných zdrojů, která nám prakticky sama přiteče až domů a po použití se jednoduše vyčistí a 
bez jakýchkoliv následků vrátí zpět do přírody. Mnoho z vás zcela jistě někdy napadne: „Jak je 
vlastně zabezpečeno zásobování našeho města pitnou vodou? Kde získáme informace o naší 
vodě? Co nám přinesla dostavba kanalizace a modernizace městské čistírny odpadních vod?“  

Připravili jsme pro Vás sérii článků, ve kterých vás chceme seznámit s celým systémem 
hospodaření s vodou v našich podmínkách, vodním zdrojem počínaje a čistírnou odpadních vod 
konče. Naším cílem je poskytnout vám ucelené a relevantní informace pro snadnější orientaci 
v problematice vody v širších souvislostech. 

Na pochopení a osvojení základních principů zodpovědného přístupu k hospodaření 
s vodou na všech úrovních závisí to, v jakém prostředí a jakým způsobem budeme žít my i další 
generace.     
 
Voda - vodní zdroje  

Cesta pitné vody do našich domácností a firem je poměrně dlouhá a složitá. Kapka vody, 
která spadne  na zemský povrch ve formě srážek, k nám může dorazit za několik dní, měsíců či 
let. První činností člověka navázanou na cestu kapky vody je nalézt dostatečný a kvalitní zdroj 
pitné vody, nad zdrojem vybudovat jímací zařízení, vodu z tohoto zařízení vyčerpat do akumulace, 
upravit  a potrubím ji dovést až do kohoutku.  

Vodovod Poličsko zásobuje pitnou vodou kromě Poličky ještě dalších 16 obcí a jejich 
místních částí. Pro potřeby vodovodu je využívána pouze voda podzemní - z vrtů, studní a zářezů. 
Tento druh přírodní vody vzniká vsakováním srážkové vody propustnými vrstvami zemské kůry. 
Chemické složení podzemních vod je proto velmi různorodé, a to s ohledem na chemickou skladbu 
vrstev, s nimiž voda na své cestě v podzemí přijde do styku. V podstatě celý vodovod Poličsko se 
nachází v oblasti Vysokomýtské synklinály, která vytváří širokou artéskou strukturu s několika nad 
sebou uloženými zvodněmi a představuje jeden z nejvýznamnějších hydrogeologických celků 
české křídové pánve a rozprostírá v širokém pásu od Poličky ve směru na Litomyšl a Vysoké Mýto. 

Otázka zásobování pitnou vodou není pouze realitou současnosti, ale nedostatek vody již 
v minulosti způsoboval migraci obyvatel či přesun celých měst do příhodnějších lokalit. 
V prvopočátku byly jako zdroj vody využívány vodoteče či studánky a studny.  Vyšší poptávka po 
vodě z veřejného vodovodu vedla k vyhledávání zdrojů mimo vlastní město či obce. Postupně tak 
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bylo možné rozšiřovat vodovodní síť i do okolních obcí, a tím dát vzniknout skupinovému 
vodovodu v současnosti nazývanému Skupinový vodovod Poličsko. 

Dnes skupinový vodovod zásobuje pitnou vodou Poličku, Střítež, Lezník, Modřec, Pomezí, 
Kamenec, Lubnou, Sebranice, Široký Důl, Korouhev, Sádek, Květnou, Oldřiš, Dolní Újezd, Jiříkov, 
Václavky, Budislav, Poříčí, Mladočov, Zrnětín, Horní Újezd, Desnou a Vidlatou Seč. Skupinový 
vodovod, jehož je VHOS, a. s.  provozovatelem, využívá 5 pramenišť, která obsahují 4 jímací vrty, 
5 pramenních zářezů a studny. 

Do vlastní Poličky lze přivést vodu ze tří z nich. Slovy čísel z cca 47 l/s, které jsou ze zdrojů 
odebírány pro potřeby skupinového vodovodu, spotřebuje město Polička téměř 60 % tohoto 
množství. 

Nejvýznamnější prameniště, které v současnosti zásobuje prakticky celý skupinový 
vodovod včetně Poličky, je prameniště Čistá s artéským vrtem Cl-1. Tento vrt o hloubce 192 m má 
povolený odběr 100 l/s a nachází se u obce Čistá v údolí Jalového potoka. Dalším významným 
prameništěm je prameniště Sebranice. Zde jsou v současné době pro zásobování Poličky a 
přilehlých obcí využívány vrty V-1 a V-5a hluboké 216 a 206 m. Jejich vydatnost je 10 a 23 l/s.  
Přímo v Poličce se nachází v lokalitě Mánesova vrt V-6 hluboký 106 m o vydatnosti 12 l/s. Z tohoto 
vrtu se voda čerpá do vodovodní sítě města Poličky a dále do Pomezí a Květné. 

Pro obec Lubná a částečně i obec Sebranice slouží jako zdroj pitné vody soustava 5 
zářezů ve směru na Svatou Kateřinu. Jejich vydatnost je až 4 l/s. Posledním prameništěm 
využívaným skupinovým vodovodem Poličsko je lokalita V Borkách v Budislavi. Toto prameniště, 
které tvoří 4 studny, zásobuje obec Budislav a mimo sezónu je schopno dodávat přebytky vody do 
Poříčí.   

Odběr podzemní vody pro pitné účely je státem zpoplatněn. Zpoplatnění odběru podzemní 
vody stanovil již v r. 2001 zákon č. 254/2001 Sb. o vodách (Vodní zákon). Od zavedení tohoto 
poplatku pro podzemní vody je jeho výše 2,- Kč za odebraný kubík (m3). Zpoplatněny jsou zdroje, 
jejichž odběr přesáhne 500 m3  za měsíc nebo 6000 m3 za rok. 

Dlouhodobé sucho, které nás v uplynulých letech až do nedávna trápilo, neznamenalo 
u nejvyužívanějších zdrojů zásobujících skupinový vodovod Poličsko významnější pokles 
vydatnosti.  To nelze tvrdit o zdrojích podpovrchových (Budislav a Lubná), kde v suchých letech 
docházelo k podstatnému snížení vydatnosti, a musela být přijímána opatření na omezení odběru 
pitné vody z vodovodní sítě. Díky propojení jednotlivých zdrojů v rámci skupinového vodovodu 
Poličsko je možno  krátkodobý pokles vydatnosti v některém ze zdrojů vykrýt. Přesto je v zájmu 
nás všech, aby byla co nejdříve realizována veškerá koncepční opatření zahrnující posilování 
odolnosti vodních zdrojů, zvyšování retenční a akumulační schopnosti krajiny a zodpovědné 
hospodaření s vodou.  

Provozovatel vodovodu VHOS, a.s. Moravská Třebová 

 

Krásné prožití svátků vánočních 

a vše nejlepší do nového roku 2022 

Vám přeje 

zastupitelstvo obce Kamenec u Poličky. 
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